
Protokół Nr XX/2017         

z XX Sesji Rady Gminy Gaworzyce  

odbytej w dniu 27 lutego 2017 r. 

 

 

Obrady XX Sesji Rady Gminy Gaworzyce w kadencji 2014-2018 odbyły się w Pałacu                   

w Gaworzycach. 

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00.
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

 

Obecni na Sesji – zgodnie z załączonymi listami obecności. 

Obradom przewodniczyła p. Danuta Pawliszyn - Przewodnicząca Rady Gminy Gaworzyce.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Pkt 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Otwarcia obrad XX Sesji Rady Gminy Gaworzyce dokonała p. Danuta Pawliszyn - Przewodni-

cząca Rady Gminy Gaworzyce.  

Na prośbę Przewodniczącej Rady Gminy zebrani uczcili minutą ciszy zmarłego śp. Mariana Pie-

lecha – sołtysa Mieszkowa. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła na podstawie listy obecności, że w Sesji aktualnie 

uczestniczy 14 radnych, wobec czego Sesja posiada wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Pkt 2 

Przedstawienie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała proponowany porządek obrad XX Sesji: 

  1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

  2.   Przedstawienie porządku obrad. 

  3.   Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Gminy. 

  4.   Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy w okresie między sesjami. 

  5.   Informacja Wójta Gminy na temat stanu przygotowań do realizacji zadań inwestycyjnych  

        zaplanowanych na rok 2017 oraz źródeł ich finansowania. 

  6. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami. 

  7.   Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

        Uzależnień w roku 2016. 

  8.   Informacja Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach na temat działalności   

        Zakładu w roku 2016. 

  9.   Wnioski i zapytania radnych. 

 10.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

        1) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce, 

  2) zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2017 rok, 

        3) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkol-  

            nego, 

 4) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień  

  na 2017 rok, 

 5) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania  

  ścieków, 

 6) określenia zasad ustalania i przekazywania środków finansowych wynikających z rozli- 

  czenia podatku od towarów i usług Zakładowi Usług Komunalnych w Gaworzycach, 

 7) nieodpłatnego przejęcia gruntów wchodzących w skład zasobów Agencji Nieruchomości 

  Rolnych położonych na terenie Gminy Gaworzyce, 

       8) uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody na terenie użytku ekolo-

  gicznego "Przemkowskie Bagno". 
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 11. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych.                 

 12.  Sprawy różne. 

 13.  Zakończenie obrad. 

 

Radni nie zgłosili propozycji w zakresie zmiany porządku obrad. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z XIX Sesji Rady Gminy został            

przedstawiony na posiedzeniu Komisji. Niektóre uwagi zostały wniesione. 

Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się do radnych z pytaniem: Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem Protokołu? 

Radni Gminy Gaworzyce w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za” przyjęli Protokół                            

Nr XIX/2016 z XIX Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 grudnia 2016 r. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy w okresie między sesjami 

Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy w okresie między sesjami przedstawiła Zastępca Wójta 

Gminy - p. Beata Taczyńska-Pietruś. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie zostało dołączone do protokołu. 

 

Ad. 5 

Informacja Wójta Gminy na temat stanu przygotowań do realizacji zadań inwestycyjnych  

zaplanowanych na rok 2017 oraz źródeł ich finansowania 

Informację na temat stanu przygotowań do realizacji zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 

rok 2017 oraz źródeł ich finansowania przedstawiła Zastępca Wójta Gminy - p. Beata Taczyń-

ska-Pietruś. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 6 

Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami 

Przewodnicząca Rady Gminy – p. Danuta Pawliszyn przedstawiła informację o pracy w okresie 

między sesjami. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionej informacji. 

Informacja Przewodniczącej Rady Gminy o pracy w okresie między sesjami została dołączona 

do protokołu. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

Uzależnień w roku 2016 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów                         

Uzależnień w roku 2016 przedstawiła p. Ala Cieślak - Przewodnicząca Gminnej Komisji ds. 

Rozwiązywania Problemów Uzależnień. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Sprawozdanie zostało dołączone do protokołu. 
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Ad. 8 

Informacja Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach na temat działalności   

Zakładu w roku 2016 

P. Mirosław Piec - Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych w Gaworzycach przedstawił informa-

cję na temat działalności Zakładu w roku 2016. 

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji. 

Informacja została dołączona do protokołu. 

 

Ad. 9 

Wnioski i zapytania radnych 

W punkcie 9 porządku obrad radni zgłosili następujące zapytania: 

1) Radny Mieczysław Jóźwin: Jak się ma sprawa z inwestycją – naprawa, utwardzenie drogi 

Dalków – Gostyń oraz sprawa doprowadzenia energii elektrycznej na boisko sportowe                         

w Dalkowie? W informacji o przygotowaniach do realizacji zadań inwestycyjnych te zadania 

nie zostały uwzględnione; 

2) Radna Maria Jankowa: Czy w ramach prac komisji powołanej ds. oszacowania strat związa-

nych z ulewami jest przewidziany także przegląd dróg dojazdowych do pól?                      

Tam też ulewy poczyniły ogromne szkody.  

 

O godzinie 14.00 Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła 10-minutową przerwę w obradach. 

Obrady wznowiono o godzinie 14.15. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gaworzyce omówi-

ła Skarbnik Gminy - p. Bogusława Samul.  

Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XX/163/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

2) zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2017 rok 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Gaworzyce na 2017 rok szczegółowo omówi-

ła Skarbnik Gminy - p. Bogusława Samul.  

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XX/164/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

3) projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkol-

nego 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała o wprowadzeniu zmiany do projektu uchwały                    

w paragrafie 4. Przewodnicząca Rady Gminy odczytała zmieniony projekt uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XX/165/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
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4) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień 

na 2017 rok 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XX/166/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków 

Wniosek Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopa-

trzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z dnia 13.01.2017 r. był przedmiotem 

wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy. 

Wniosek Dyrektora Zakładu został pozytywnie zweryfikowany przez Wójta Gminy Gaworzyce.  

 

Radna Maria Jankowa: Jest to znacząca podwyżka. Z kalkulacji wynika, że zostaną zwiększo-

ne przychody w granicach 151 tysięcy zł. W uzasadnieniu do wniosku mówi się, że gospodarka 

jest oszczędnie prowadzona, że są ograniczenia w zakresie remontów, więc po co te pieniądze? 

Drugie pytanie: Co stanie się w przypadku niezatwierdzenia tej taryfy przez Radę Gminy? 

 

Na powyższe pytania odpowiedzi udzielił Dyrektor Zakładu – p. Mirosław Piec informując m.in. 

iż zgodnie z rozporządzeniem wykonawczym do ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę                        

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, taryfy sporządza się na podstawie kosztów poniesionych 

w ubiegłym roku, które dałyby prawie tę kwotę o którą pytała radna Maria Jankowa. Środki te są 

niezbędne do tego, aby Zakład funkcjonował i sam się finansował. Do tego przewidziane są 

jeszcze inwestycje, które Zakład chciałby wykonać w tym roku, np. w Koźlicach, gdzie przez 

występujące niedogodności związane z zapachami zachodzi potrzeba zamontowania systemu do 

napowietrzania i dozowania środków dezodorujących. Przewidziany jest także zakup pomp dla 

Oczyszczalni ścieków w Koźlicach i w Kłobuczynie oraz modernizacja szafy sterowniczej                      

w Koźlicach.  

„W przedstawionych stawkach nie ma wzrostu cen w wodzie i w opłacie abonamentowej. Jest 

natomiast koszt w ściekach” m.in. przez awarie sprzętu powodowane wrzucaniem do sieci kana-

lizacyjnej przedmiotów, które nie powinny znaleźć się w sieci. 

Dyrektor Zakładu dodał, że proponowane stawki są jednymi z najniższych w regionie i w Polsce. 

Nie ma możliwości sporządzenia wariantów taryf, gdyż koszty są jedne. Nie ma wariantowości 

taryf. Ewentualne przedstawienie wariantów taryf posiadałoby wadę prawną. 

Niezależnie od tego, jak radni zdecydują, to zgodnie z art. 24 ust. 8 ustawy o zbiorowym                

zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków, ta taryfa i tak wejdzie w życie. 

 

Wystąpienie Dyrektora uzupełniła Zastępca Wójta Gminy – p. Beata Taczyńska-Pietruś               

dodając, że Zakład Usług Komunalnych w Gaworzycach jest jedną z nielicznych jednostek, do 

której samorząd nie dopłaca. "Obowiązek głosowania nad taryfami wynika z ustawy o samorzą-

dzie gminnym. Możecie Państwo nie głosować nad stawkami tylko w wyjątkowej sytuacji - jeże-

li uzasadnicie Państwo, że taryfy są wykonane niezgodnie z prawem i wówczas taka uchwała                

o niepodjęciu stawek, taryf podlega kontroli nadzoru, czyli Wojewody. To Wojewoda stwierdza, 

czy macie Państwo rację, czy nie. Jeżeli Państwo nie macie takich argumentów, to musicie             

zagłosować nad taryfami, tak mówią przepisy.". 

 

Radna Maria Rafałowicz zapytała o to, czy nie ma takiej możliwości żeby zmonitorować              

Kłobuczyn?  (tam, gdzie są wrzucane do sieci odpady psujące pompy). Dlaczego cała gmina ma 

ponosić koszt zakupu pomp czy innych urządzeń, które uległy zniszczeniu?  
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Czy Zakład Usług Komunalnych nie ma możliwości poszerzenia swojej działalności zarobko-

wej, żeby był zysk dla Zakładu? "To by było dla mieszkańców z plusem, a gmina Gaworzyce 

jest biedną gminą, nie jest bogatą. Na przykład w Gaworzycach jest więcej rencistów dla których 

miesięczna podwyżka wyniesie 5-8 złotych". 

 

Radna Maria Jankowa: Dlaczego w uzasadnieniu do uchwały nie ma zapisu, na co pieniądze         

z podwyżki zostaną przeznaczone? Na drugi rok, jako organ kontrolny zapytalibyśmy Pana czy 

Pan kupił, bo w ubiegłym roku też Pan mówił o tym, że za środki pochodzące z podwyższenia 

ceny wody zostanie zakupiony program do księgowości.  

Czy minikoparka będzie tylko i wyłącznie dla tego rodzaju działalności, dla której zostaje pod-

wyższona odpłatność? 

 

P. Beata Taczyńska-Pietruś: Jeżeli chodzi o kontrolę nad wydatkami, macie Państwo też do 

wglądu dokument jakim jest Plan finansowy Zakładu, jak również sprawozdania, więc na koniec 

roku myślę, że Dyrektor przedstawił wykonanie wydatków i mogliście się Państwo przekonać, 

czy planowane wydatki zostały wykonane. 

Co do przeznaczenia minikoparki, odpowie Dyrektor. 

 

Odpowiadając na zapytanie radnej Marii Rafałowicz, p. Beata Taczyńska-Pietruś poinformo-

wała, że prawo nie pozwala na ustalenie różnych stawek dla różnych grup mieszkańców.  

Natomiast w kwestii działalności dodatkowej Zakładu, to nie można łączyć jednej działalności                            

z drugą. Z każdej działalności Zakład Usług Komunalnych będzie odrębnie się rozliczał.                    

To co jest związane z wodą i ściekami nie można łączyć z inną działalnością. 

Radna Maria Jankowa: Chodziło mi oto, że dochody z jednej działalności nie mogą finanso-

wać drugiej. Taka minikoparka będzie służyła tylko gospodarce ściekowej. 

Radny Edward Białek: I do wody i do ścieków. 

Radna Maria Jankowa: Nie może. 

Radny Edward Białek: Musi być. Gdy jest awaria wody, koparka służy tylko do wykopania 

otworu, więc to jest działanie własne Zakładu Usług Komunalnych. 

Radna Maria Rafałowicz: Mi nie chodziło o różnicowanie stawek. Chodziło mi o monitoring 

Kłobuczyna, żeby wyłapać te rzeczy które mają zajście w Kłobuczynie, ale nie żeby Kłobuczyn 

miał inną cenę tylko dlatego że u nich coś się dzieje. Nie o to mi chodziło. 

Radna Anna Sojka zapytała, czy za taki monitoring miałby zapłacić tylko Kłobuczyn? Sytu-

acja, że ktoś gdzieś coś wrzuci do sieci, w momencie gdy cała sieć jest rozbudowywana może się 

zdarzyć także w innych miejscowościach. Nie wiem jak to rozwiązać. 

P. Mirosław Piec: Ciężko jest zlokalizować dokładne miejsce, w którym wrzucane są niedo-

zwolone odpady. To jest obwód zamknięty. Sieć idzie w kierunku Koźlic. Przeważne gdy ktoś 

coś wrzuci, to płynie i nie wiadomo gdzie się zatrzyma. Nie zawsze jest wrzucane od przyłącza. 

Ciężko jest to zlokalizować. To jest technicznie skomplikowane.  

Radna Maria Rafałowicz: Nie można zabezpieczyć tych studzienek? 

P. Mirosław Piec: Jest to problem wszystkich przedsiębiorstw. Należałoby chyba studzienki 

zaspawać, ale w przypadku awarii trzeba studzienkę otworzyć.  

Bardzo nam zależy, żeby takie przypadki wyłapywać, ale „ciężko jest zlokalizować jeżeli ten 

ściek płynie od trójki do Koźlic”. Nie jest to tylko problem Kłobuczyna, ale tam jest może naj-

więcej przypadków. 

Radna Maria Jankowa: Dziwię się, że sołtys Kłobuczyna nie zabiera w tej kwestii głosu.                    

W prasie, w tygodniu „Głos Głogowa” została sprawa Kłobuczyna opisana i teraz jest tak odbie-

rane, że to jest wina Kłobuczyna. Panie Dyrektorze, Kłobuczyn z tego co wiem i pan sołtys pew-

nie to potwierdzi, rada sołecka Kłobuczyna jest otwarta na współpracę. Mnie się wydaje, że                  

z uwagi na to, że już w tamtym roku pokazywał nam Pan różne fotografie itd. i w tym roku jest 

to samo, co było robione, żeby tego nie było? 
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P. Mirosław Piec - Dyrektor Zakładu: Chyba Pani nie oczekuje, że ja tam wejdę do tej rury 

kanalizacyjnej i będę pilnował. 

Radna Maria Jankowa: To byłby drastyczny sposób na rozwiązanie tego problemu. Można to 

inaczej i rada sołecka jest otwarta. 

P. Mirosław Piec: Jeżeli można inaczej to (…)  [zapis nieczytelny] 

Radny Edward Białek: Jesteśmy przy kwestii głosowania. Proszę o sprecyzowanie wniosku 

formalnego. To nie jest wniosek formalny tylko jest dyskusja pomiędzy panią radną a Dyrekto-

rem. 

Radna Maria Jankowa: Chciałabym wiedzieć w jaki sposób mam zagłosować. 

Radny Edward Białek: Proszę sprecyzować wniosek formalny. 

Radna Anna Sojka: Sołtys Kłobuczyna zajmuje się sprawami wsi. My jako radne z Kłobuczyna 

wiemy jakie mamy problemy i ciągle radna pani Maria Jankowa wchodzi w kompetencje sołty-

sa. 

 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – przy 4 głosach „za”, 9 głosach "przeciw" i 1 głosie 

"wstrzymującym" (przy ustawowym składzie Rady Gminy Gaworzyce – 15 radnych                     

i obecności na Sesji – 14 radnych) nie podjęli uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Wniosek Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych o zatwierdzenie taryf został dołączony                

do niniejszego protokołu. 

 

6) określenia zasad ustalania i przekazywania środków finansowych wynikających z rozli-

czenia podatku od towarów i usług Zakładowi Usług Komunalnych w Gaworzycach 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań w sprawie projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XX/167/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

7) nieodpłatnego przejęcia gruntów wchodzących w skład zasobów Agencji Nieruchomości 

Rolnych położonych na terenie Gminy Gaworzyce 

Projekt uchwały dotyczył nieodpłatnego nabycia od Agencji Nieruchomości Rolnych Oddział 

Terenowy we Wrocławiu nieruchomości położonych w obrębie Gaworzyce w granicach działek: 

 - działka nr 170/19 o pow. 1,56 ha  

 - działka nr 170/21 o pow. 2,02 ha  

 - działka nr 170/22 o pow. 0,24 ha 

z przeznaczeniem na realizację zadań własnych Gminy.   

Radni nie zgłosili uwag lub pytań w sprawie projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XX/168/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 

 

8) uzgodnienia prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody na terenie użytku eko-

logicznego "Przemkowskie Bagno". 

Radni nie zgłosili uwag lub pytań w sprawie projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Radni, w wyniku głosowania – 14 głosami „za” (przy ustawowym składzie Rady Gminy 

Gaworzyce – 15 radnych i obecności na Sesji – 14 radnych) podjęli powyższą uchwałę. 

Uchwała Nr XX/169/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 11  

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych               

Zastępca Wójta Gminy – p. Beata Taczyńska-Pietruś udzieliła odpowiedzi na następujące 

zapytania: 

1) na zapytanie zgłoszone przez radnego Mieczysława Jóźwina: Drogi Dalków-Gostyń, tej inwe-

stycji od początku nie było zaplanowanej w budżecie gminy. Droga ta została zgłoszona do               

zarządzania kryzysowego w ramach środków na usuwanie skutków klęsk żywiołowych; czeka-

my na informację. Gdy będą środki z zarządzania kryzysowego, to inwestycja zostanie zaplano-

wana; 

2) w sprawie przyłącza do boiska w Dalkowie: Inwestycja ta jest zaplanowana z funduszu sołec-

kiego, a także z inicjatyw powiatu polkowickiego. Pracownik, który zajmuje się funduszem                   

i inicjatywami rozpoczął działania w tym zakresie; 

3) w kwestii dróg polnych (kwestii zgłoszonej przez radną Marię Jankową): Pan Wójt odbył spo-

tkanie w Kłobuczynie. Tematem spotkania były m.in. drogi polne, rowy melioracyjne, więc do-

brze znamy ten problem. To nie jest tak, że tylko ulewne deszcze spowodowały ten problem. 

Jeśli chodzi o komisję, to komisja pracuje nad protokołem. W sprawie dróg polnych pan Wójt 

rozmawiał także z kilkoma rolnikami w sprawie dróg. 

 

P. Beata Taczyńska-Pietruś nawiązała do pozyskiwania przez gminę środków finansowych na 

kosztowne zadania inwestycyjne, a także o braku środków na niektóre mniejsze zadania, które to 

gmina będzie próbowała wykonywać we własnym zakresie, sposobem gospodarczym. 

Radny Mieczysław Jóźwin dodał, że droga do Gostyni była utwardzona, a inwestor powinien 

przywrócić drogę do poprzedniego stanu.  

Radny poprosił o doprowadzenie drogi do stanu przejezdności.  

P. Beata Taczyńska-Pietruś: Proszę wskazać w budżecie środki na wykonanie tej drogi. 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała, że z firmą która rozpoczęła inwestycję i zniszczy-

ła tę drogę, zerwano umowę. 

 

Ad. 12 

Sprawy różne 

Radny Edward Białek zgłosił uwagę, że jako radny ubolewa nad tym, iż inspektorem zastęp-

czym budowy przedszkola w Gaworzycach jest firma o której ma katastrofalne zdanie, gdyż 

firma ta do niedawna zajmowała się kanalizacją w Koźlicach. „Firmy nie ma - smród pozostał”. 

Radny dodał, że jeżeli będzie taki inspektor, jak wykonawstwo kanalizy w Koźlicach to wątpi, 

aby przedszkole zostało w pół roku oddane do użytku.  

Do powyższej wypowiedzi radnego Edwarda Białka ustosunkowała się p. Beata Taczyńska-

Pietruś Zastępca Wójta Gminy. 

Radna Maria Rafałowicz wyraziła poparcie dla radnego Edwarda Białka. 

 

Sołtys Witanowic – p. Grażyna Prychacz zgłosiła, że po zimie zostało bardzo dużo piasku 

wzdłuż dróg. W razie deszczu, piasek ten trafi do rowu i wszystko pozatyka. Powinno to zostać 

sprzątnięte. 

 

Sołtys Koźlic – p. Józef Ochej poinformował, że po dwóch miesiącach od rozmowy na temat 

dróg wybudowanych w Koźlicach, część dróg (poboczy) w pewnym sensie zniszczonych przez 

Nadleśnictwo nie zostało do tej pory naprawione. 

Zastępca Wójta odpowiedziała, że Wójt Gminy jest w dniu dzisiejszym na spotkaniu z Nadleśni-

czym w sprawie dróg. 
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Radna Maria Jankowa nawiązując do wystąpienia radnego Edwarda Białka skierowała pytanie 

do Zastępcy Wójta o to, czy biorąc pod uwagę ustawę o zamówieniach publicznych można 

unieważnić przetarg na budowę przedszkola. 

P. Beata Taczyńska-Pietruś odpowiedziała, że jeżeli wszystkie przesłanki są zgodne,                        

to nie można przetargu unieważnić. Nie ma przesłanek do unieważnienia przetargu. Tym bar-

dziej, że był jeden przetarg na wykonanie i na dokumentację. Wszystko jest weryfikowane przez 

Urząd Marszałkowski. Pracownik, który zajmuje się tematycznie budową przedszkola składa 

aktualizacje.  Nie ma podstaw do unieważnienia. Wszystkim zależy na tym, aby inwestycja 

przebiegała sprawnie i prawidłowo, a także żeby inwestycja zakończyła się w terminie, tym bar-

dziej że będzie to pierwsza inwestycja rozliczana przez gminę z PROW. 

 

Sołtys Kłobuczyna – p. Sławomir Mamzer wyraził ubolewanie nad podwyżkami cen wody                  

i ścieków oraz dodał, że przykład podania Kłobuczyna za winowajcę nie cieszy. Problem doty-

czy jednak nie tylko Kłobuczyna, ale także innych miejscowości. Sołtys podał przykład Radwa-

nic, gdzie taki problem zakończył się podwyżkami za odprowadzanie ścieków i zaopatrzenie                   

w wodę. Sołtys dodał, że jedyne co pozostaje i dotyczy tak naprawdę wszystkich, to profilaktyka 

wśród mieszkańców oraz współpraca, która powinna układać się w obu kierunkach i dotyczy to 

każdej miejscowości naszej gminy. 

 

Sołtys Śremu – p. Robert Pogorzelski zapytał o termin narady sołtysów. 

Zastępca Wójta Gminy zapewniła, że termin narady zostanie podany. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że na jej ręce wpłynęło pismo od Zarządu 

Wspólnoty Mieszkaniowej „Zacisze”. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść otrzymanego pisma: "Zarząd Wspólnoty Mieszka-

niowej "ZACISZE" w Gaworzycach informuje, że w dniu 23 lutego 2017r. zostały zakończone 

prace związane z zamontowaniem w piwnicy budynku przy ul.Lipowej 50 E,F,G zestawu hydro-

forowego podnoszącego ciśnienie wody w sieci wodnej. W chwili obecnej zestaw jest monito-

rowany, a Zarząd odbiera pozytywne opinie mieszkańców zwłaszcza II piętra budynku, dotyczą-

ce znacznej poprawy ciśnienia wody w sieci. Po okresie monitorowania zestawu zostaną podjęte 

dalsze czynności związane z zakupem i montażem kolejnego zestawu do budynku 50 I,J,K.             

Ponadto Zarząd Wspólnoty informuje, że w tym temacie realizuje postanowienie zebrania człon-

ków Wspólnoty z dnia 9 grudnia 2016r.". 

Radny Edward Białek: Czy w tej sytuacji odbędzie się po sesji spotkanie w sprawie wody przy 

ulicy Lipowej.  

Radna Maria Jankowa potwierdziła, że spotkanie odbędzie się. 

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że z Zarządu Wspólnoty nikt nie będzie uczest-

niczył w spotkaniu. 

Radna Maria Jankowa poinformowała, że nie zapraszała Zarządu na spotkanie z uwagi na to, 

że Zarząd nie jest stroną. Usługobiorcą są indywidualne osoby.  

Na pytanie Przewodniczącej o znaczenie stanowiska Zarządu Wspólnoty zawartego w odczyta-

nym piśmie wobec tematu dzisiejszego spotkania, radna Maria Jankowa poinformowała,                

że ""to co podejmuje Zarząd Wspólnoty „Zacisze”, to jest ich wewnętrzna sprawa. To jest 

Wspólnota i oni podejmują uchwały. My, jako Rada nie mamy nic do uchwał Wspólnoty. Nato-

miast skargi były wniesione do jednostki podległej, czyli Zakładu Usług Komunalnych i na tym 

powinna być skupiona uwaga."". 

 

Radna Maria Jankowa ponowiła zaproszenie dla radnych na spotkanie. 
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Ad. 12 

Zakończenie obrad 

Po wyczerpaniu porządku dziennego obrad, Przewodnicząca Rady Gminy p. Danuta Pawliszyn               

o godz. 15.17 zamknęła obrady XX Sesji Rady Gminy Gaworzyce. 

 

Protokołowała: 

 

Renata Dziurman      Przewodnicząca Rady Gminy  

 

 

Danuta Pawliszyn 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


